

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2010年 第31卷 第4期

目 次

· 研究报告 ·

- 大熊猫主食竹种及其生物多样性 易同培,蒋学礼(1)
遮荫对单性花同株植物麻疯树性比与构件大小的影响 何亚平,费世民,蔡小虎,等(21)
天目山毛竹种群生物量结构 郝云庆,江洪,向成华,等(29)
川西蕨类植物区系特征及其与国内其他地区的地理联系 何飞,陈俊华,刘兴良,等(34)

· 专家论坛 ·

- 美国环境的“布朗”地带及应用生态工程治理对策 张立(41)

· 试验研究 ·

- 茂县辐射松引种造林试验研究 蒋光全,吴宗兴,徐惠,等(42)
四川盆地香椿生长过程及速生丰产林栽培区的划分 周桂香,朱琴,陈厚仁,等(48)
强遮荫巨桉林下鸭茅的光合特性、生物量及经济效益评价 沈迪玉,白燕,陈小红,等(53)
攀枝花市麻疯树根际土壤内生菌根菌主要种类的初步研究 林静,林强,简毅,等(59)
日本樱花茎段再生体系的建立 何月秋,王志龙,池树友,等(64)

· 专题研究 ·

- 试论结合四川地震灾后森林植被恢复发展山桐子特色产业基地 鄢武先,龙汉利,张小平,等(68)
四川卧龙国家级自然保护区水青树生态特性的初步研究 黄金燕,周世强,李仁贵,等(72)
理县人工林资源现状及其经营对策 杨昌旭,衡理,何飞,等(76)

· 调查研究 ·

- 四川构溪河湿地鸟类资源及保护 封建荣,孙治宇,刘洋,等(81)
广元市利州区园林鸟类调查 胡婧,刘兆发(84)
四川螺髻山的植物景观资源及其保护策略 田旗,郭光普,张宪权,等(87)
成都巨桉主要有害生物调查研究 李见辉,陈小平,向文静(91)
荣县飞机防治马尾松毛虫效果分析 王敬,黄雨建,马建新(95)
国外野生兰科植物种群动态评估及对我国野生兰科植物保护的启迪 黄宝强,罗毅波,唐思远,等(98)
生物技术在国兰中的应用 蒋或,叶兰香,何俊蓉,等(103)

· 专题讨论 ·

- “大规格绿化苗木”批量检验方法初探 冉军,骆晓铭,陈继恩(106)
杉木不同初植密度和经营方法对林分生长及效益的影响试验 肖体纯,韩礼勇,莫开林(109)
福建省马尾松快繁技术探讨 林东升(112)
越西县华山松球蚜发生危害现状及防控措施 叶建芬(115)
川中丘陵区森林经营利用与保护存在的问题及其对策研究——以三台县为例 罗先勇,潘开文(117)
青川县老鹰茶树人工扦插试验的初步探索 郭毅,詹平银,周均,等(120)

· 实用技术 ·

- 非洲菊在攀枝花的栽培实验 罗莉,杨淑文(122)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 108 * zh * p * ¥5.00 * 2400 * 27 * 2010-08

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 31 , No. 4 , 2010

Contents

Research Reports

- Staple food bamboo species of the giant panda and their biodiversity YI Tong-pei & JIANG Xue-Li(1)
The influence of light shading on the sex ratio and modular size of *Jatropha curcas*, a monoecious plant HE Ya-ping, FEI Shi-min, CAI Xiao-hu et al. (21)
Biomass structure of *Phyllostachys heterocycla* cv. *pubescens* population in the Tianshan Mountain HAO Yun-qing, JIANG Hong, XIANG Cheng-hua et al. (29)
Research on floristic characteristics and geographic contact of pteridophytes in Ganzi and Liangshan prefectures in western Sichuan HE Fei, CHEN Jun-hua, LIU Xing-liang et al. (34)

Expert's Forum

- The Brownfields in U. S. A. and their control strategy by use of ecological projects ZHANG Li(41)

Experiments and Researches

- Experiments on introduction and afforestation of *Pinus radiata* in Maoxian County JIANG Guang-quan, WU Zhong-xing, XU Hui et al. (42)
The growth process of *Cedrela sinensis* in the Sichuan Basin and the division of its rapid-growth and high-yield cultivation areas ZHOU Gui-xiang, ZHU Qing, CHEN Hou-ren et al. (48)
A study on the photosynthetic characteristics and biomass of *Dactylis glomerata* under *Eucalyptus grandis* forests with high shading rates SHEN Di-yu, DAI Yan, CHEN Xiao-hong et al. (53)
The distribution characteristics of endomycorrhizae in rhizospheric soil of *Jatropha curcas* trees in Panzhihua City LIN Jing, LIN Qiang, JIAN Yi et al. (59)
Establishment of the regeneration system of stem segments of *Prunus yedoensis* HE Yue-qi, WANG Zhi-long & CHI Shu-you(64)

Researches of Special Topics

- A discussion on the building of *Idesia polycarpa* bases in combination with ecological restoration after the Earthquake in Sichuan YAN Wu-xian, LONG Han-li, ZHANG Xiao-ping et al. (68)
An elementary study of the ecological feature of *Tetracentron sinense* in Wolong Nature Reserve HUANG Jin-yan, ZHOU Shi-jiang, LI Ren-gui et al. (72)
The present situation of the plantation resources in Lixian County and their management strategy YANG Chang-xu, HENG Li, HE Fei et al. (76)

Investigations

- The resources and protection of birds in the wetland of the Gouxi River in Sichuan FU Jian-rong, SUN Zhi-yu, LIU Yang et al. (81)
An investigation of garden birds in Lizhou District of Guangyuan City HU Jing & LIU Zhao-fa(84)
Analysis and protecting strategy of plant landscape resources on the Luoji Mountain, Sichuan TIAN Qi, GUO Guang-pu, ZHANG Xian-quan et al. (87)
Investigation and research on the main diseases and pest insects of *Eucalyptus grandis* in Chengdu LI Jian-hui, CHEN Xiao-ping & XIANG Wen-jing(91)
Effect analysis of aerial control of *Dendrolimus punctatus* in Rongxian County WANG Jing, HUANG Yu-jian & MA Jian-xin(95)
Assessment methods of dynamics for external orchid populations and some enlightenment on orchid conservation in China HUANG Bao-qiang, LUO Yi-bo, TANG Si-yuan et al. (98)
Uses of biological techniques in Chinese orchids JIANG Yu, YE Lan-xiang, HE Jun-rong et al. (103)

Monographs

- A brief discussion on the testing methods for the large-dimension nursery stocks RAN Jun, LUO Xiao-min & CHEN Ji-en(106)
Discussion on the planting technique of *Cunninghamia lanceolata* XIAO Ti-chun, HAN Li-yong & MO Kai-lin(109)
A discussion on the rapid-breeding technique of *Pinus massoniana* in Fujian Province LIN Dong-sheng(112)
The present situation of damage done by *Pineus armandicola* in Yuexi County and its control measures YE Jian-fen(115)
A study of problems and solutions in forest management and conservation in the hilly region of middle Sichuan LUO Xian-yong & Pan Kai-wen(117)
A preliminary study of artificial cutting experiments in Laoying tea trees in Qingchuan County GUO Yi, ZHAN Ping-yin, ZHOU Jun et al. (120)

Practical Technology

- Gerbera*'s cultivation in protected land of Panzhihua LUO Li & YANG Shu-wen(122)